
Sammanträdesprotokoll kommunala pensionärsrådet den 8 december 2022

Sammanträdets plats och tid

Kommunkontoret i Strömsund, sammanträdesrum Almen, klockan 8.15 –
11.50. Mötet ajourneras 10.15-10.35.

Beslutande

Nils-Bengt Nilsson (C), ordförande
Göran Espmark (C), § 15
Christine Nilsson-Lif (PRO)
Bernth Nygren (PRO)
Märit Johansson (PRO)
Valborg Jönsson (PRO)
Jan-Ola Bergqvist (SPF)
Inga-Brit Hedström (PRO), via länk
Mats Danielsson (PRO), via länk
Marianne Eriksson (SPF), tjänstgörande ersättare
Harald Eriksson (PRO), ej tjänstgörande ersättare

Övriga närvarande

Elin-Maria Eriksson, sekreterare
Gudrun Öjbrandt, vård- och socialförvaltningen, §§ 14, 21

Justerare

Bernth Nygren

Underskrifter

Nils-Bengt Nilsson, ordförande

Elin-Maria Eriksson, sekreterare

Bernth Nygren, justerare
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Justerare

Anslag/Bevis

Protokollet är justerat och kommunala pensionärsrådet publicerar det på
kommunens webbplats under perioden torsdag 22 december 2022 till
fredag 13 januari 2023. Protokollet förvaras på kommunkansliet i
Strömsund.
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Diarienummer KPR.2022.541

§ 13 Ändringar i föredragningslistan

Ärenden som läggs till

 Skrivelse om Rossö Center från PRO Bodum läggs till punkten
Övriga frågor.

 Information om hemtjänstindex läggs till punkten Information från
vård- och socialförvaltningen.

 Svar på skrivelse om möten under coronapandemin läggs till
punkten Principdiskussion om kommunala pensionärsrådet.

Kommunala pensionärsrådets beslut

Föredragningslistan godkänns
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Diarienummer KPR.2022.544

§ 14 Information från vård- och socialförvaltningen

Gudrun Öjbrant, vård- och socialförvaltningen informerar.

Kommunens användning av statsbidrag

Kommunen har beviljats medel under pandemin för 2020 och 2021, inga bidrag
har fördelats under 2022. Bidragen är reglerade av en förordning från
regeringen och ska täcka hälso- och sjukvård samt socialtjänst inom kommuner
och regioner. De medel som betalats ut är enbart riktade till skäliga
merkostnader. Totalt har kommunen fått cirka fyra miljoner kronor och dessa
har använts till bland annat merkostnader för personal, skyddsutrustning,
medicinteknisk utrustning och informationsinsatser.

Gudrun Öjbrant informerar om hur kommunen använt andra statsbidrag riktade
till äldre. Kommunen har bland annat investerat i parcyklar, utemöbler, nya larm
på äldreboenden, digitala sällskapsdjur och läkemedelspåminnare. Medel har
även använts till arbetsmiljöinsatser, utvecklingsarbete, utbildning och
fortbildning.

Kommunfarmaceut

Socialnämnden i Strömsunds kommun har som mål att minska förekomst av
olämpliga läkemedel. Det erfordrar ett samarbete mellan vård- och
socialförvaltningen, regionen och privata aktörer eftersom läkare förskriver
läkemedel. Det finns ett jämställdhetsperspektiv där kvinnor är mer benägna att
föreskrivas olämpliga läkemedel än män, dock har man under de senaste årens
uppföljningar sett en minskning i båda grupperna.

Hemtjänstindex

På hemsidan hemtjanstindex.se kan man se en jämförelse i hemtjänstens
kvalitet i alla landets kommuner. Strömsunds kommun placerar sig i mitten,
plats 133 av landets 290 kommuner. Gudrun Öjbrant visar ett pressmeddelande
publicerat på kommunens hemsida där hemtjänsten i Strömsunds kommun får
högt betyg. 91 % av brukarna uppger att de är nöjda med hemtjänsten.

Kommunala pensionärsrådet deltager i en diskussion om "rutt-systemet" som är
en benämning på personalens rotationssystem inom hemtjänsten. Den
begränsade personaltillgången och utmaningar med korttidsfrånvaro gör att
omsättningen av personal blir stor.

Kommunala pensionärsrådets beslut

Kommunala pensionärsrådet tar del av informationen.
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Diarienummer KPR.2022.545

§ 15 Information från kommunstyrelsen

Göran Espmark (C) informerar om kommunstyrelsens pågående arbete.

 Från 1 januari 2024 träder en ny lag i kraft om hushållsnära insamling av
matavfall. I Gräfsåsen byggs en biogasanläggning för hanteringen där
Strömsunds kommun är delägare. Insamlingen av matavfall kommer
starta under hösten 2023.

 Redovisning av aktuella medborgarförslag:

Ändrade öppettider ÅVC Hammerdal

Avgifter för serveringstillstånd av alkohol

Egen köttproduktion genom ägande av köttdjur

Hundrastgård

Öppen vägg

Naturreservat av fjällnära skog

Hyggesfritt skogsbruk

Information om tomgångskörning

Cykelväg mellan ringarna och Strömsvallen

Nya förskolor i Strömsund och Hammerdal

 Masten i Vängel övertas av Telia Towers AB vilket kommer ge en
förbättrad mobiltäckning i området.

 Fiber i Rossön. Servanet har tagit över projektet efter att kommunen
sagt upp avtalet med Zpyke.

 Beslut om omprövning av kommunens ställningstagande gällande
vindkraft på Bleka tas i dag på kommunfullmäktige.

 Uppföljning av kommunens klimatanpassningsplan sker i dag på
kommunfullmäktige.

 Information om kommunens fjärrvärme. Nätet har byggts ut successivt.
Markplanen på industriområdet är klar, den nya pannan beräknas vara i
drift under hösten 2023. Pannan på Ramselevägen blir reservpanna.

 Centerpartiet valde att samregera med Socialdemokraterna efter
höstens kommunalval. Ordförandeposterna delas mellan partierna.

Kommunala pensionärsrådets beslut

Kommunala pensionärsrådet tar del av informationen.
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Diarienummer KPR.2022.832

§ 16 Minnesanteckningar från föregående möte

Kommunala pensionärsrådets ordförande, Nils-Bengt Nilsson (C), läser upp
protokollet från föregående möte.

Kommunala pensionärsrådets beslut

Föregående protokoll läggs till handlingarna.
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Diarienummer KPR.2022.582

§ 17 Svar på skrivelse om fixartjänst

PRO Bodum har via Mats Danielsson inkommit med en skrivelse om en
fixartjänst via Strömsunds kommun. PRO Bodum redogör för problematik kring
fallskador kopplade till sysslor i hemmet, upphängning av gardiner, putsning av
lampor etcetera och hänvisar till liknande kommunala tjänster i Östersund och
Sollefteå.

Susanne Hansson, i egenskap av kommunstyrelsens ordförande, svarar att man
ser allvarligt på problematiken kring fallskador. Strömsunds kommun vill dock
inte riskera att konkurrera ut verksamheter som erbjuder liknande tjänster,
dessutom begränsas kommunens verksamhet av konkurrenslagen när det gäller
att sälja tjänster som på orättvisa grunder skulle konkurrera med andra
verksamheter och näringsidkare.

Susanne Hansson hänvisar i sitt svar även till lokala föreningar som Fjällsjö
Framtid i Backe och Bygdens intresseförening i Hoting som erbjuder liknande
tjänster. Via dessa tjänster kan man få hjälp med bland annat gräsklippning,
snöskottning, städning och hushållsarbeten.

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse
Svar till PRO Bodum

Kommunala pensionärsrådets beslut

Kommunala pensionärsrådet anser skrivelsen vara besvarad.
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Diarienummer KPR.2022.831

§ 18 Principdiskussion om kommunala pensionärsrådet

Kommunala pensionärsrådet diskuterar en samverkan med
tillgänglighetsrådet. I samband med en eventuell sammanslagning önskar
rådet att arbetsordningen ses över och att möjligheten att råden bildar en
gemensam nämnd diskuteras. Förslag framförs att vice ordförande ska
utses bland föreningsrepresentanterna och att arvode bör utbetalas till alla
som tjänstgör.

Vidare diskuteras kommunala pensionärsrådets roll, om huruvida rådet
används som remissorgan. Önskemål om att representanter från föreningar
i kommunens råd ska få samma utbildning som nya förtroendevalda
framförs.

Rådet diskuterar en skrivelse som lämnades in till kommunstyrelsen under
2021. Hanteringen av skrivelsen upplevs bristande och rådet efterlyser en
bättre återrapportering av ärenden som kommunala pensionärsrådet lyfter
till kommunstyrelsen.

Frågan om arbetsordning lyfts i respektive förening inför nästa möte då
diskussionen återupptas.

Underlag till beslut

Arbetsordning kommunala pensionärsrådet
Svar på skrivelse från PRO och SPF om uteblivna sammanträden

Kommunala pensionärsrådets beslut

1. Kommunala pensionärsrådet efterlyser en bättre återkoppling och
ärendehantering från kommunstyrelsen. Svar på skrivelsen om uteblivna
sammanträden bifogas som exempel. Bilaga.

2. Diskussionen om arbetsordningen för kommunala pensionärsrådet
återupptas på nästa sammanträde.

3. Önskan om att representanter i kommunala pensionärsrådet och
tillgänglighetsrådet ska få samma utbildning som nya förtroendevalda
framförs till presidium för kommunstyrelsen samt kommunfullmäktige.

Beslut skickas till

Kommunstyrelsen
Presidium för kommunstyrelsen samt kommunfullmäktige
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Diarienummer KPR.2022.830

§ 19 Sammanträdesdagar 2023 för kommunala pensionärsrådet

Information om sammanträdesdagar 2023 delges kommunala
pensionärsrådet.

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse

Yrkande

Harald Eriksson (PRO) tilläggsyrkar att kallelsen sänds 10 dagar före
sammanträde på grund av försämrad postgång.

Kommunala pensionärsrådets beslut

1. Kommunala pensionärsrådet tar del av informationen

2. Kallelse sänds till ledamöter 10 dagar före sammanträdesdatum
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Diarienummer KPR.2022.833

§ 20 Nya frågor

Harald Eriksson (PRO) lyfter frågan om alkoholkonsumtion som ökar, främst
bland äldre kvinnor. Information om föreställningen "farmor på fyllan"
presenteras kommunala pensionärsrådet.

Underlag till beslut

Information om farmor på fyllan

Yrkande

Harald Eriksson (PRO) yrkar att informationen delges kommunstyrelsen
med önskemål om att möjligheten för ytterligare spridning se över.

Kommunala pensionärsrådets beslut

Information om "farmor på fyllan" delges kommunstyrelsen. Bilaga.

Beslut skickas till

Kommunstyrelsen
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Diarienummer KPR.2022.546

§ 21 Övriga frågor

Skrivelse om Rossö Center från PRO Bodum

En skrivelse presenteras kommunala pensionärsrådet där PRO Bodum kräver
bättre kontakt med fastighetsförvaltaren, samt att arbetet med analys av
situationen på Rossö Center skulle haft en annan tidsgång och handläggning.
Gudrun Öjbrant, vård- och socialförvaltningen förklarar att hemtjänsten på intet
sätt kan styra över fastighetsförvaltaren. Vidare förklaras det för rådet att detta
rör sig om ett arbetsmiljöärende och att PRO Bodums kontakt med
fastighetsförvaltaren inte är en kommunal fråga.

Kommunala pensionärsrådet har tagit del av Gudrun Öjbrants svar men önskar
skicka skrivelsen vidare till kommunstyrelsen. Rådet önskar ta del av resultaten
från provtagningarna av inomhusluften.

Elpriser

Frågan om varför överföringskostnaderna är dyrare i norr lyfts. Rådet har hört
förklaringen att kostnaderna ska täcka de ökade förlusterna under transporten
men frågan ställs varför överföringsavgiften är dyrare för de som bor närmare
kraftverken. Kommunala pensionärsrådet önskar att kommunstyrelsen dryftar
detta med berörda elbolag.

Ljudet i kommunens lokaler

Problem med ljudet i lokalen dryftas och ett önskemål om att ljudet i Almen
förbättras framförs. Lokaler i kommunen bör vara utrustade med
hörselslingor och tekniken för digitala sammanträden förbättras.

Avtackning

Inför nästa möte kommer nya politiska ledamöter i rådet väljas som ett resultat
av höstens kommunalval. Även föreningarna utser nya representanter.
Kommunala pensionärsrådet, genom Harald Eriksson, avtackar Nils-Bengt
Nilsson och Göran Espmark med Trippelskrap och smörgåstårta.

Underlag till beslut

Skrivelse från PRO Bodum via Mats Danielsson
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§ 21 fortsättning

Kommunala pensionärsrådets beslut

1. Skrivelse från PRO Bodum om Rossö Center skickas vidare till
kommunstyrelsen med önskemål om redovisning av mätningarna. Bilaga.

2. Önskemål om att politiken i Strömsund gör mer för att påverka elbolagen
gällande överföringskostnader framförs till kommunstyrelsen.

3. Önskemål om förbättrat ljud i kommunens lokaler framförs till kommunens
IT-avdelning.

Beslut skickas till

Kommunstyrelsen
Kommunens IT-avdelning



Till KPR 8 dec 22 

 

Rossö Center har åter igen hamnat i focus 

För ett år sedan kunde Rossö Center, den offentliga delen, tas i bruk efter en lång renovering 

av tak, kök och matsal samt biutrymmen. Under våren 22 samt fram till oktober 22 har 

verksamhet kunnat bedrivas för de boende på RC samt pensionärer från ”byn” av bl.a PRO 

Bodum och kyrkan. 

Oktober 22 får vi veta att det troligen finns mögel  i delar av huskropp A, höger del. 

Huvudskyddsombudet från hemtjänsten har anmält till arbetsmiljöverket och kommunen 

har vidtagit prov av luft i lokalerna. 

Ingen av oss (21 personer) som varit i den aktuella delen av lokalerna har haft något besvär 

från ev. allergier.  

Tidigare mätningar har inte påvisat några sporer av mögel. Tyvärr känner PRO Bodum att 

fastighetsförvaltningen varit ”svag” gentemot hemtjänsten/socialförvaltningen och låtit 

deras agerande ”gå för långt”. PRO Bodum tror sig veta att det handlar om att ”viss 

personal” önskar utgå från Backe i stället för Rossön. (Reportage i Jämtlandstidningen 17/11) 

PRO:s verksamhet har behövt flytta till andra lokaler varvid de boende på RC haft svårt att 

deltaga i den verksamhet PRO Bodum och kyrkan erbjuder. 

PRO Bodum kräver bättre kontakt med fastighetsförvaltaren, samt att arbetet med analys av 

situationen på RC skulle haft en annan tidsgång/handläggning. 

 

/PRO Bodum 

Mats Danielsson 0730 211  797 

ordförande 
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